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                                  Αθήνα, 12 Μαρτίου 2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

                                          

ΘΕΜΑ:  «Στερούν το επίδομα παιδιού για ανάπηρα παιδιά εν μέσω πανδημίας» 

 
Από την αρχή της πανδημίας, τον Μάρτιο του 2020, τα Κέντρα Πιστοποίησης 

Αναπηρίας του ΕΦΚΑ ανοιγοκλείνουν κατά διαστήματα κατά τη γνωστή τακτική του 
«ακορντεόν» που εφαρμόζει η κυβέρνηση σε όλη την κοινωνία, με αποτέλεσμα αδυναμία 
έκδοσης  αποφάσεων  χορήγησης πιστοποιητικών ποσοστού αναπηρίας. Αποτέλεσμα είναι 
να μένουν χωρίς επίδομα πολλά ανάπηρα παιδιά, που για πρώτη φορά κάνουν αίτηση. 
Παρέτεινε όμως αυτοδίκαια με ΠΝΠ τις πιστοποιήσεις αναπηρίας που έληξαν λίγο πριν ή 
κατά τη διάρκεια της πανδημίας. Με βάση τις παρατάσεις αυτές,   όσοι λαμβάνουν από τον 
ΟΠΕΚΑ προνοιακά αναπηρικά επιδόματα, συνεχίζουν να τα εισπράττουν κανονικά κάθε 
μήνα, όπως είχε επιτευχθεί επί ΣΥΡΙΖΑ. 

Δεν συμβαίνει το ίδιο με το επίδομα παιδιού το οποίο, σύμφωνα με τον νόμο, θα 
έπρεπε να αποδίδεται και μετά την ενηλικίωσή  του.  

Δηλαδή ο ίδιος φορέας εφαρμόζει σε ένα μόνο από τα προγράμματά του το νόμο και σε 
άλλο όχι. Η ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας αδυνατεί να εφαρμόσει καθολικά το νόμο και 
να συντονίσει δύο πληροφοριακά συστήματα του ίδιου οργανισμού. 

Κατά τα άλλα, περισσεύει το προσωπικό ενδιαφέρον του Πρωθυπουργού για τους 
ανάπηρους, που εξαντλείται σε επικοινωνιακού τύπου πρωτοβουλίες.  

Έχουμε, από την αρχή της πανδημίας, επισημάνει ότι η απουσία ουσιαστικής ενίσχυσης 
προς τους ανάπηρους και τα ανάπηρα παιδιά είναι ενδεικτική του «ενδιαφέροντος» που έχει 
η κυβέρνηση για τον κόσμο της αναπηρίας.  Η κυβέρνηση απέρριψε την πρόταση του 
ΣΥΡΙΖΑ να εγκρίνει κατ‘ εξαίρεση το επίδομα, χωρίς εξέταση από τα ΚΕΠΑ, στους 
ανάπηρους που έκαναν πρώτη φορά αίτηση, όπως και την πρότασή μας να δοθεί διπλό 
επίδομα τα Χριστούγεννα. Οι ανάπηροι δεν προτεραιοποιήθηκαν στους εμβολιασμούς, ενώ 
και για το 2021 η δαπάνη για την αναπηρία είναι μειωμένη κατά 88 εκ. έναντι της δαπάνης 
του 2019. Είχαμε πρόσφατα ένα ανάπηρο παιδί νεκρό από τον κορωνοϊό σε Σχολείο Ειδικής 
Αγωγής του Πειραιά και πλήθος κρουσμάτων σε μαθητές και εργαζόμενους σε σχολεία 
Ειδικής Αγωγής γιατί τα μέτρα προφύλαξης στις σχολικές αυτές μονάδες που συνεχίζουν -
και ορθώς- να λειτουργούν είναι ελλιπέστατα και ο κίνδυνος καθημερινά μεγάλος. Και 
έρχεται τώρα αυτή η αδικία να αποδείξει, για άλλη μια φορά, την ουσιαστική αδιαφορία προς 
τους ανάπηρους και τις ανάγκες τους. 
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Επειδή είναι διεθνώς αναγνωρισμένο ότι οι ανάπηροι και οι οικογένειές τους είναι από τις 

πλέον πληττόμενες από την πανδημία πληθυσμιακές ομάδες 

Επειδή η κυβέρνηση θα έπρεπε να αποδεικνύει εμπράκτως καθημερινά την αυξημένη 

φροντίδα που οφείλει στον κόσμο της αναπηρίας κατά την περίοδο αντιμετώπισης του 

κορωνοϊού 

Επειδή η μη εφαρμογή του νόμου  για απόδοση  του επιδόματος παιδιού σε ενήλικα 

ανάπηρα παιδιά για τα οποία έχει παραταθεί αυτοδίκαια η ισχύς  της πιστοποίησης των 

ΚΕΠΑ στερεί από οικογένειες  την  ενίσχυση τη στιγμή που την χρειάζονται περισσότερο 

Επειδή είναι αδιανόητο ένας φορέας να εφαρμόζει σε μέρος μόνον των προγραμμάτων τον 

ισχύοντα νόμο δημιουργώντας αδικίες και πρόσθετες ανισότητες 

Επειδή είναι δείγμα αδιαφορίας η έλλειψη συντονισμού, από το Υπουργείο Εργασίας, των 

φορέων του, ώστε οι νομοθετικές ρυθμίσεις να εφαρμόζονται από όλους και για το σύνολο 

των δικαιούχων που τους αφορούν 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Σκοπεύει να δώσει εντολή στον ΟΠΕΚΑ να κάνει άμεσα τις απαραίτητες 

παρεμβάσεις στο σύστημά του ώστε όλα τα προγράμματά του να εναρμονιστούν 

με την τήρηση της νομιμότητας ως προς την αυτοδίκαιη παράταση των ληγμένων 

πιστοποιήσεων των ΚΕΠΑ  στη διάρκεια της πανδημίας; 

2. Τι θα πράξει ώστε άμεσα να αναπληρωθούν οι απώλειες του επιδόματος παιδιού 

σε γονείς ενήλικων ανάπηρων παιδιών τα οποία προστατεύουν, και οι 

πιστοποιήσεις της αναπηρίας τους από τα ΚΕΠΑ έχουν λήξει στο διάστημα της 

πανδημίας και έχουν παραταθεί αυτοδίκαια; 

3. Θα εξετάσει και πάλι, με δεδομένη τη μεγάλη διάρκεια της πανδημίας, την 

πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ να χορηγηθούν κατ’ εξαίρεση, χωρίς εξέταση από τα ΚΕΠΑ, 

τα επιδόματα για τα οποία έχουν γίνει αιτήσεις για πρώτη φορά (τα λεγόμενα 

«πρωτοείσακτα» αιτήματα); 

4. Θα εξετάσει εκ νέου την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για έκτακτο επίδομα αναπηρίας, ως 

ελάχιστο μέτρο ενίσχυσης των αναπήρων που επί ένα χρόνο τώρα πλήττονται 

σφοδρά από την πανδημία; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Φωτίου Θεανώ 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος (Λευτέρης) 

 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

 

Αθανασίου Αθανάσιος (Νάσος) 
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Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος  

 

Βαγενά-Κηλαηδόνη Άννα 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

Βέττα Καλλιόπη 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Γκιόλας Ιωάννης 

 

Ζαχαριάδης Κωνσταντίνος 

 

Ζεϊμπέκ ΧουσεΪν 

 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 

 

Κασιμάτη Ειρρήνη (Νίνα) 

 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

 

Λάππας Σπυρίδων 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

 

Μάρκου Κώστας 
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Μιχαηλίδης Ανδρέας 

 

Μπάρκας Κώστας 

 

Μπουρνούς Ιωάννης 

 

Μωραϊτης Αθανάσιος (Θάνος) 

 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

 

Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) 

 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

 

Παπαηλιού Γεώργιος  

 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

 

Παππάς Νικόλαος 

 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

 

Ραγκούσης Ιωάννης 

 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

 

Σκουρλέτης Πάνος 

 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέτυ) 
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Συρμαλένιος Νικόλαος 

 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

 

Τσίπρας Γεώργιος 

 

Φάμελλος Σωκράτης 

 

Φίλης Νίκος 

 

Χαρίτσης Αλέξης 

 

Χαρίτου Δημήτριος 

 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ψυχογιός Γεωργιος 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 




